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V našem světě na nás doléhá mnoho nejistoty a všelijakých hrozeb. Svému 

strachu může člověk snadno podlehnout. A lidé, kteří jsou plni strachu se dají i 

dobře ovládat. Snadno se dostanou pod vliv někoho, kdo jim nabídne pocit 

bezpečí. Pokud jste však Božími dětmi, můžete mít v každé chvíli jistotu, že jste 

v bezpečí. I když procházíte nesnadnými věcmi, smíte mít jistotu, že jste v silných 

rukách Boha, který vás vytrvale miluje. Toto neochvějné bezpečí Božích dětí 

vyjádřil apoštol pomocí pěti otázek. 

 

● Je-li Bůh s námi, kdo proti nám? 

 

Dokud putujeme tímto světem, vždy je zde někdo, kdo je proti nám. Lidé, kteří 

odmítají Ježíše Krista a neslouží mu. Ti, kdo nás nemají rádi a chtěli by nám 

škodit. Neviditelné duchovní mocnosti se Satanem v čele, které pracují proti naší 

víře v Krista. Avšak pokud je s námi Bůh, nikdo z našich protivníků nad námi 

nemůže zvítězit. Skotský reformátor John Knox řekl: “ Jeden člověk s Bohem je 

vždy v převaze. ”1 A tak, i když proti nám nepřátelé bojují, nemohou nás přemoci. 

Mnohem hůř než Boží dítě je na tom ten, komu Bůh říká: “ Jsem proti tobě, … ” 

(Ez 29,3 ČEP)  

 

● On neušetřil svého vlastního Syna, ale za nás za všecky jej vydal; jak by 

nám spolu s ním nedaroval všecko? 

 

Pán Bůh nám už dal to nejdražší, co měl - svého Syna. Vydal ho na smrt 

ukřižováním, aby nám mohl spravedlivě odpustit naše hříchy. Octavius Winslow 

k tomu říká: “ Kdo vydal Ježíše na smrt? Ne Jidáš kvůli penězům, ani Pilát ze 

strachu, ani Židé ze závisti - ale Otec z lásky! ”2 Náš nebeský Otec je štědrý Otec. 

Dal nám svého milovaného Syna! A když už nám dal svého Syna, pak nám jistě 

dá i všechno ostatní, co potřebujeme - ať už po stránce duchovní nebo hmotné. 

 

● Kdo vznese žalobu proti vyvoleným Božím? 

 

Jsou zde samozřejmě ti, kdo na nás žalují. Může nás obviňovat naše svědomí. 

Také ďábel, který je v Bibli nazván: “ žalobce našich bratří ” (Zj 12,10 ČEP). A 

navíc jsou zde lidé, kteří rádi ukazují prstem na naše minulé prohřešky. (Bezpečí 

křesťana v Kristu se projevuje mimo jiné tím, že se nebojí přiznat svá selhání.) 

                                                
1 Ludovít Fazekaš, Dobrá správa o záchrane, List Rimanom, str. 73; Banská Bystrica 2003 
2 John Stott, The Message of Romans, str. 255; Inter-Varsity Press, Leicester 2003 
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Žádná z těch žalob však nemůže u Boha uspět, protože Bůh ospravedlňuje. Bůh 

nás prohlašuje za nevinné. A nečiní tak na základě našich perfektních skutků, 

nýbrž na základě své milosti. Na základě vykupující smrti Pána Ježíše Krista. V 

tom se projevuje jedinečnost křesťanství. “ V žádném náboženství, v žádné 

ideologii (…) není patrné pojetí milosti, jak nám ji zjevuje Bible. Všude platí 

tvrdé pravidlo záslužnictví, pravidlo odměny a trestu. ”3 

 

● Kdo je odsoudí? 

 

Jsou zde ti, kdo by nás rádi odsoudili - zavrhli. Opět to může být naše vlastní 

srdce: “ Když jsem tohle udělal, Bůh mi už nemůže odpustit! Už mne odepsal! ” 

A ďábel spolu s našimi dalšími nepřáteli se k tomu rádi přidávají. Avšak máme 

nahoře svého člověka! Je jím sám Pán Ježíš, který je na pravici Boží a přimlouvá 

se za nás. Pro jeho prolitou krev nemusí být ani naše největší selhání konečnou 

ve vztahu s Bohem. Apoštol Jan ve svém listu píše: “ Toto vám píšu, děti moje, 

abyste nehřešili. Avšak zhřeší-li kdo, máme u Otce přímluvce, Ježíše Krista 

spravedlivého. On je smírnou obětí za naše hříchy, a nejenom za naše, ale za 

hříchy celého světa. ” (1J 2,1 ČEP)   

 

● Kdo nás odloučí od lásky Kristovy? 

 

Apoštol zde vyjadřuje své pevné přesvědčení, že od Kristovy lásky nás nemůže 

odloučit nikdo a nic. Dokonce ani smrt! Krásně to vyjádřil Daniel Heczko ve své 

knize Milost: “ Ani andělé, ani duchovní mocnosti, ani Boží nepřítel satan, jehož 

úklady dokážou být tak zákeřné, nemají moc a schopnost nás oddělit od Boží 

lásky. Ani přítomnost, současné potíže, ohrožení, nástrahy, se kterými se denně 

setkáváme, nemají vliv na Boží lásku. Ani budoucnost, nejistota zítřejšího dne, 

bezesné noci nás nemohou od Kristovy lásky odstavit. Ani žádná moc, žádné síly, 

žádná vláda, myšlenky, ideologie, falešná učení, žádné technologické zázraky 

moderní doby nás nezbaví Boží lásky. Ani výšiny, ani hlubiny, žádná radost ani 

žádný smutek, žádná krásná ani špatná věc nás od lásky Ježíše Krista neoddělí. 

Ani nic jiného v celém tvorstvu, ani žádný člověk nás od Kristovy lásky 

neodstřihne. Ani lidé v moci postavení, zločinci, kriminálníci, teroristé, ani 

spolupracovníci, spolužáci, sousedé nebo příbuzní, pokud s nimi nemáme dobré 

vztahy, nemohou mít žádný vliv na Boží lásku, kterou můžeme prožívat a z níž 

máme ohromnou radost. Ať na nás neprávem žalují, pomlouvají nás, obviňují, 

odmítají, zavrhují, Boží lásku to neohrozí. Ta nás každý den obklopuje a zahrnuje 

svou péčí. ”4   

                                                
3 Daniel Heczko, Milost, str. 10n; Návrat domů a Sbor Církve bratrské ve Vsetíně - Maják, Praha 2015 
4 Daniel Heczko, Milost, str. 53; Návrat domů a Sbor Církve bratrské ve Vsetíně - Maják, Praha 2015 


